
 

 

Betreft: Technische vragen – Groenbeheer       12-07-2020 

        

Deze vragen moeten in het Raad Informatie Systeem worden opgenomen. 

 

Lokaal Liberaal heeft een artikel van 11-07-2020 over ons groenbeheer in Algemeen Dagblad gelezen.  

Dit artikel is bijgevoegd. 

 

De uiting van de groenaannemer wekte bij ons een aantal vragen op. 

 

1  Is de informatie zoals geschetst wordt in het artikel juist op de punten:  

 a wilde de aannemer zelf al van het contract af toen de gemeente de eerste jaar verlenging oplichtte? 

 b Hoe verliep de afstemming over de werkzaamheden? 

 c Hoe worden boetes opgelegd en is er wederhoor? 

 d Is er een beheersplan voor onderhoud Boom & Bosch en is deze gevolgd? 

 

In het artikel wordt melding gemaakt van uitval bij Kansis door corona maatregelen. 

 

2 a Hoeveel fte van Kansis groenmedewerkers was uitgevallen in deze corona periode?  

   b Hoeveel is dit ten opzichte van het totaal fte aan Kansis groenmedewerkers? 

 

Ook in het licht van een nieuwe aanbesteding, welke op 1 januari van start moet gaan, heeft Lokaal Liberaal vragen.  

In het artikel wordt gerept over ‘vele fouten in de gemeentelijke omschrijvingen van het groen’.  

Wij gaan er vanuit dat hiermee het bestek wordt bedoeld. 

 

3 Worden meldingen, welke zijn aangedragen door de groenaannemer, verwerkt ter verbetering van het bestek? 

4 a  Is het bestek, voor het groen, nu op orde in de gemeente Stichtse Vecht? 

 

Als dit nog niet zo mocht zijn: 

   b Wat zijn mogelijke consequenties als we aanbesteden op basis van een bestek welke niet volledig is? 

 

De gemeente heeft toezichthouders aangesteld. 

 

5 a Wat is de rol van een toezichthouder? 

   b Worden deze toezichthouders ingezet in dit beleidsveld groen?  

   c Kunt u ons een overzicht doen toekomen van de meldingen/bevindingen uit 2020 van deze toezichthouders,  

      met datum en plaats van melding/bevinding.  

 

 

Namens Lokaal Liberaal, 

 

Ronald van Liempdt 
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Stichtse Vecht en het enorme
groenprobleem
Groenbedrijven worden tot wanhoop gedreven door gemeente

De problemen met het onderhoud van parkjes en groenstroken in
Stichtse Vecht zijn nog lang niet voorbij. Het bedrijf dat bomen
snoeit en onkruid verwijdert, is zo ontevreden over de
samenwerking met de gemeente, dat het liever vandaag stopt
dan morgen.

Van MATHIJS STEINBERGER

MARNIX SCHMIDT
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Het is een uitzonderlijke situatie
in oktober 2019. Normaal
gesproken zijn bedrijven blij als
gemeenten een opdracht
verlengen. Maar in Stichtse Vecht
is het anders. Verheij Integrale
Groenzorg uit Sliedrecht, dat bijna
drie jaar het groen onderhoudt, is
het meer dan zat. Stoppen met
werken voor de gemeente kost
omzet, maar verlost het bedrijf
van een ongekende berg
frustratie. Operationeel directeur
Wim in 't Veld heeft lang
geaarzeld om de kwestie in de
media te bespreken, maar zegt nu
geen andere keus te hebben.
,,Onze mensen gaan hier kapot
aan.''

Een korte opsomming van de
problemen: afspraken worden
eenzijdig uitgelegd, er is geen goede afstemming over werkzaamheden
mogelijk en er worden onterechte boetes uitgedeeld. Werknemers van
Verheij doen hun werk inmiddels liever in een andere gemeente. Er zijn
in de voorgaande jaren veel verbeterpogingen gedaan, maar het heeft niet
geholpen. Algemeen directeur Dick Verheij weet eind vorig jaar niet meer
hoe hij het tij kan keren en vraagt in een gesprek met wethouder Maarten
van Dijk om de samenwerking te beëindigen.

Moeizame werkrelatie

VERHEIJ BV
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Het gebeurt niet. In het contract is afgesproken dat Stichtse Vecht na de
eerste drie jaar twee keer eenzijdig een jaar kan verlengen. De gemeente
besluit die optie te lichten; Verheij moet door. De directie zoekt contact
met de onderaannemers en gezamenlijk wordt besloten toch de
schouders eronder te zetten, maar van harte is het niet.

Negen maanden later is de motivatie tot onder het nulpunt gezakt. ,,Ik
heb dit nog nooit meegemaakt'', verzucht Verheij. ,,Ik heb tegen de
wethouder gezegd: het is twee voor twaalf, maar er verandert niets.''

De uiterst moeizame werkrelatie heeft als gevolg dat het groen er lang
niet overal bij ligt zoals de bedoeling is. Op een deel van de plekken is er
te veel onkruid, op andere zijn struiken juist te rigoureus gesnoeid
waardoor het kaal oogt. En bewoners klagen veelvuldig over het groen en
de afhandeling van meldingen bij de gemeente. Hoe heeft het zover
kunnen komen? Tot 2017 werkte Stichtse Vecht samen met verschillende
groenbedrijven. De gemeente wil het groenonderhoud verbeteren en
schrijft één grote aanbesteding uit voor het snoeien van bomen,
onderhoud van struiken en opruimen van zwerfafval. Verheij komt als
beste uit de bus.

Het bedrijf is trots op de opdracht. Het is de bedoeling dat bewoners
tevreden zijn, de openbare ruimte er goed bijstaat en Verheij voor een
fors deel (lokale) mensen inzet die een afstand tot de arbeidsmarkt
hebben. Verheij huurt onder andere Tomingroep in als onderaannemer.
Dit is een sociaal werkbedrijf en gaat het grootste deel van het werk
uitvoeren.

Stroef
Vanaf het begin verloopt het stroef. Er ontstaat een achterstand in het
onkruid weghalen omdat Verheij het gebied moet leren kennen en er veel
fouten blijken te staan in de gemeentelijke omschrijvingen van het
groen. Het bedrijf zet extra materieel en medewerkers in. Ook daarna
blijven er klachten. Verheij en de gemeente maken aanvullende
afspraken. Het leidt tot verbetering en de Stichtse Vecht maakt bekend
ook in 2020 door te gaan met Verheij. Dat het achter de schermen
knettert, is niet bekend.

Dit voorjaar lopen de gemoederen opnieuw hoog op door corona en een
grote snoeironde. De gemeente laat namelijk een groot aantal stukken
groen snoeien door een andere aannemer dan Verheij. Doel is om een
grote achterstand in het onderhoud weg te werken, zo is de uitleg. Op
meerdere plekken gaat men wel erg rigoureus te werk, waaronder bij de
historische buitenplaats Boom en Bosch in Breukelen. Talloze struiken en
bomen worden tot vlak boven de grond afgezaagd.

Kaalslag
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De Vechtplassencommissie, een stichting die zich hard maakt voor
natuur, is verbijsterd en spreekt van een kaalslag. ,,Deze kap tast de
essentie van het landschapspark aan'', zegt bestuurslid Steven de Clercq.
,,Er zijn zelfs bomen gekapt van bijna 100 jaar oud.''

Hij benadrukt dat de buitenplaats en het park een rijksmonument
vormen. ,,Bij een ingreep moet je een goed beheersplan voorleggen bij de
Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed. Dat is niet gebeurd.'' Natuurlijk
herstel duurt tien tot twintig jaar, is zijn inschatting. Ook Verheij is
geschrokken. Zijn bedrijf laat op eigen kosten een adviesbureau naar de
bijna kale groenstroken in wijken kijken. De conclusie, in het bezit van
deze krant, luidt dat een groot deel er slecht uitziet.

Bijkomend gevolg is dat onkruid meer ruimte heeft, doordat er amper
meer struiken zijn. ,,Het woekert nu meer met terugkerende onkruiden'',
legt regiomanager Waatze Jan Broersma van Tomingroep uit. ,,Ook
hebben we te maken met het moeilijk te bestrijden Pispotje. Volgens
landelijke normen kost de bestrijding meer tijd en mag dit verrekend
worden met de opdrachtgever. Maar Stichtse Vecht neemt deze regeling
niet serieus. Er is nu twee keer zoveel inzet nodig als begroot.''

Tomin is ook om een andere reden teleurgesteld. Tijdens de periode van
de lockdown door corona, kon de organisatie een deel van de
werkzaamheden niet uitvoeren. ,,Op het hoogtepunt was ongeveer een
derde van onze werknemers afwezig. Wij zijn een sociaal werkbedrijf en
onze jongens zijn wat anders dan bij een regulier bedrijf.''

Tomin stuurde hierover een brief naar alle gemeenten waarin het actief
is. Broersma: ,,Alle gemeenten toonden begrip en sloten zich aan bij de
woorden van Rutte: 'Samen komen we deze moeilijke periode te boven'.
Stichtse Vecht ging gewoon door met schouwen (werk controleren, red.)
en legde zelfs boetes op zonder rekening te houden met de lockdown.''

Kapot
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Afgelopen mei laat wethouder van Dijk toch weten te stoppen met
Verheij; hij zegt ontevreden te zijn over de prestaties en wil het
groenonderhoud op een andere manier organiseren. Die boodschap is
extra opvallend, omdat direct daarna een in opdracht van de gemeente
extern onderzoek naar de groenvoorziening wordt gepresenteerd. De
conclusies zijn niet mals. De gemeentelijke afdeling heeft te weinig
structuur, is niet in control en de gegevens worden in niet-gekoppelde
ICT-systemen bijgehouden. Er volgen liefst 25 aanbevelingen voor
verbetering.

Voor Verheij is de uitspraak van de wethouder reden om voor het eerst
zijn kant van het verhaal te doen. ,,Het gaat ons niet om geld of om ons
gelijk te halen'', benadrukt operationeel directeur Wim in 't Veld. ,,Maar
onze naam wordt nu te grabbel gegooid. En onze mensen gaan hier kapot
aan.''

Wisselingen
Het bedrijf bestaat 35 jaar en zegt nog nooit zo'n problematische relatie
met een opdrachtgever te hebben gehad. ,,Er zijn steeds wisselingen in
het gemeentelijk team. Afspraken worden herroepen, steeds in het
voordeel van de gemeente uitgelegd en overleg over de werkzaamheden is
amper mogelijk." Als voorbeeld noemt hij een veldje waar het gras een
centimeter langer is dan afgesproken. ,,En ergens anders is het gras wat
korter. Zolang het algemene beeld volgens de norm is, kun je dat tegen
elkaar wegstrepen. Stichtse Vecht legt dan zonder overleg een boete op.''

Verheij zegt niet meer te weten hoe het verder moet en hoopt dat de
wethouder ingrijpt. ,,Ontken de problemen niet, los het op en zorg dat we
inhoudelijk met de afdeling kunnen overleggen om het groenonderhoud
goed uit te voeren.''
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